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Аб’явА
•	 Каб	атрымліваць	кожны	ну-

мар	газеты	«Гасцінец»	паведаміце	
рэдакцыі	 аб	 гэтым	 –	 зрабіце	 бес-
платную	падпіску.

•	 Рэдакцыя	“Гасцінец”	змяш-
чае	бясплатныя	абвесткі	чытачоў	
выдання.	 Дзеля	 размяшчэння	
абвесткі	запоўніце	купон	або	патэ-
лефануйце	ў	рэдакцыю.

•	 Калі	 парушаны	 вашы	 пра-
вы	 спажыўца,	 працаўніка,	то	 даем	
эфектыўныя	 парады	 па	 абаро-
не	 права	 і	 пошуку	 бясплатных	
юрыстаў.	 Звяртайцеся	 на	 адрас:	
Гарадок,	 вул.	 Галіцкага	 д.16	 кв.2	
ў	 кожны	 аўторак	 і	 чацвер	 з	 16	
да	 18,	 або	 на	 тэлефоны	 газеты	
«Гасцінец».

•	 Жадаючыя	 атрымаць	
у	 карыстанне	 беларускія	 кнігі,	
часопісы	або	іх	набыць	звяртайце-
ся	на	адрас:	Гарадок,	вул.	Галіцкага	
д.16	кв.2	ў	кожны	аўторак	і	чацвер	з	
16	да	18,	або	на	тэлефоны	газеты	
«Гасцінец»

•	 Рэдакцыя	 запрашае	
да	 супрацоўніцтва	 неабыяка-
вых	 грамадзян.	 Вашы	 навіны,	
паведамленні	–	нашая	падзяка.	Сло-
вам,	сувенірам.

Інфармацыйная культурна-грамадская газета Гарадоччыны 
Цытата нумара:

Дэмакратыя не можа 
быць вышэй узроўня 
чалавечага матэрыяла, 
з якога складзены яе 
выбаршчыкі.

бернард Шоў, 
драматург.Ня бойся!

http://haradok.belarda.org - сайт твайго ГАРАДКА 

на працягу трох гадоў плануе ГРУП ЖКГ 
«Гарадок»

У Гарадку  знаходзяцца шматкватэр-
ныя дамы, якія не маюць газіфікацыі. Гэты 
дамы былі пабудаваны пераважна ў 60-е 
гады мінулага стагоддзя, калі не было 
цэнтралізаванага размеркавання прырод-
нага газу. І вось нарэшце прынята рашэнне 
правесці газіфікацыю сямі такіх дамоў што 
размешчаны на вуліцах Пралетарскай, Ба-
грамяна, Ленінскай, Чырвонаармейскай, 
Вароўскага. Для трох дамоў ужо падрых-
тавана праектна-сметная дакументацыя, 
а для чатыроз шчэ яе трэба вырабіць. 
Першымі абяцаюць газіфіціраваць у 2010 
годзе жылы дом па вул. Вароўскага №13, а 
таксама жылы дом па вул. Чырвонаармей-
ская №86/11.  Апошнім газіфікацыі падля-
гае дом па вул. Пралентарскай №34/50 у 
2012 годзе. Наколькі выканальным будзе 
такі графік прац пакажа жыццё. Бо да гэтага 
часу не прыступілі да капітальнага рамонту 
дома  №30 па вул. Гагарына, які абяцалі па-
чаць рамантаваць шчэ на пачатку красавіка 
2009 года.

Л. Аляксандраў.

Снежная зіма гэтага году паказала састарэ-
ласць падходаў уладаў да зімовых відаў спор-
ту Гарадоччыны, а таксама мінімальную ўвагу 
нашых начальнікаў да здаровага ладу жыцця. 
За дутымі лічбамі ахопу фізкультурай і спор-
там плача прымітыўная матэрыяльная база і 
стаіць абыякавасць народных мас да здарова-
га ладу жыцця. 

Узяцца за дадзеную тэму падштурхнула на-
ведванне крамаў Гарадка ў пошуках лыж, дзе 
няма лыжных чаравікаў і няма асобна лыжных 
палак да нашых “Целеханаў». Абудзілася і па-
мяць пра юнацкія гады, калі займаўся лыж-
ным спортам. У тыя далёкія 70-я гады нашы 
Вараб’ёвы горы былі  лыжным цэнтрам, які до-
бра ведалі ў краіне, а навучэнцы спартыўнай 
школы перамагалі на лыжных спаборніцтвах 
у краіне. З таго часу шмат што змянілася і на 
Беларусі, і ў свеце. Свет стаў іншым – больш 
дэмакратычным, адкрытым, інфарматыўным. 

Але ва ўсіх цывілізаваных краінах надаюць 
самую пільную ўвагу развіццю масавага спор-
ту. Ладзяцца шматлікія марафонскія забегі,  
масавыя веласіпедныя туры, футбольныя 
турніры, народныя спаборніцтва на лыжах 
і г.д.. Штосьці падобнае спрабуюць рабіць і 
на Беларусі. Праз будоўлю лядовых палацаў, 
праз каманды па заліццю каткоў, правядзенне 
турыстычных злётаў і г.д. Магчыма даведацца, 
што гэтай зімой у Верхнедзвінску у выходныя 
дні на пракаце канькоў, лыжаў  атрымліваюць 
каля мільёна прыбытку, што ў суседнім 
Шуміліне існуе база праката  і лыж, і канькоў, 
якую плануюць пашырыць. І толькі ў Гарадку 
пануе зімовая спячка, якая абуджаецца мусіць 

толькі раз у год эпізадычнай лыжнёй. 
Заняцца зімовымі відамі спорту не з рукі ні 

райвыканкаму, ні раённаму Савету, ні устано-
вам адукацыі, ні вядучым прадпрыемствам 
Гарадка. Пануе млявасць і абыякавасць да 
унікальных магчымасцей па развіццю зімовых 
відаў спорту. Бо на нашым “полюсе” холаду, 
дзе снег ляжыць даўжэй любога іншага месца 
краіны, дзе выдатны ланшафт мясцовасці маг-
чыма эфектыўна развіваць зімовыя віды спор-
ту, а не цягу электарата да зялёнага змія. І пры-
клад у гэтым павінна паказваць кіраўніцтва 
раёна, як гэта робяць у суседнім Шуміліна, дзе 
няма выдатнага ландшафту, але ёсць неабая-
кавасць кіраўніцтва да здаровага ладу сваіх 
грамадзян.

Каб у Гарадку з задавальненнем правадзілі 
лыжныя спаборніцтва павінны быць дзве 
рэчы: адпаведная матэрыяльная база – лыж-
ны стадыён з адпаведнай інфраструктурай, а 
таксама наяўнасць балельшчыкаў – аматараў 
лыжнага спорту. Памятаю, як у мінулым год-
зе прайшлі рэспубліканскія спаборніцтва па 
лыжных гонках сярод спартыўных школ, калі 
балельшчыкаў было не больш дзесяці чала-
век, а арганізацыя стартаў засталася амаль на 
ўзроўні маіх юнацкіх гадоў.

І калі пабудаваць стадыён не вялікая пра-
блема пры  зацікаўленасці уладаў, то для вы-
хавання аматараў лыжнага спорту неабходна 
сістэмная праца на працягу не аднаго году. 
Сёння большасць навучэнцаў гарадоцкіх 
устаноў не могуць добра катацца на лыжах, 
бо іх проста няма ў школах Гарадка для лыж-
най падрыхтоўкі вучняў цэлага класа. І гэта 

сітуацыя існуе ужо каля дзесяці гадоў. Якімсці 
чынам выратоўвае сітуацыю, што існуе лыж-
ная секцыя ў спартыўнай школе, ды яшчэ ў 
сельскіх школах знойдзецца па дзесятку лыж 
для спаборніцтваў. Тое што матэрыяльная 
база школ па фізкультуре адпавядае агульна-
нацыянальным нарматывам толькі на пятую ці 
сёмую частку асабліва не турбуе ні  старшыню 
райвыканкама, ні дэпутацкі корпус раёна.

Але выправіць такое становішча проста. 
Трэба даць каманду. Даць каманду праводзіць 
лыжныя спаборніцтва ў Варабьёвых гарах 
кожныя выходныя. Праводзіць адкрытае пер-
шынство Гарадоцкага райвыканкама сярод 
яго шматлікіх аддзелаў. Праводзіць адкрытае 
першынство Гарадоцкага РАУС. Праводзіць 
адкрытае першынство сярод камунальнікаў. 
Газавікоў. Электрыкаў. Праводзіць адкры-
тае першынство Гарадоцкага агратэхнічнага 
коледжу сярод навучэнцаў і выкладчыкаў. У 
адкрытых першынствах можа прыняць удзел 
любы аматар лыжнага спорту, які мае меды-
цынскую даведку. А пад час спаборніцтваў 
павінна гучаць музыка, павінна быць рэклама 
стартаў, павінен быць гарачы чай і г.д.. Ды і не 
забыцца лепшым лыжікам уручыць граматы, а 
па магчымасці і сувеніры.

У прынцыпе гэта добра вядомыя спосабы 
абуджэння інтарэса да лыжнага спорту. Толькі 
для гэтага наша кіраўніцтва павінна любіць 
тую зямлю, на якой кіруюць, а таксама жадаць 
пакінуць пасля сябе добрую памяць. І тады Га-
радку вернецца былая слава цэнтра лыжнага 
спорту.

Леанід Гаравы.

Газіфіціраваць 
шматкватэрныя 
дамы Гарадка

Лядовы пятачок 
маЛанаведваемы 

Папулісцкія планы абласнога аддзела 
фізкультуры і спорту заліць на Віцебшчыне 
340(!!!) каткоў мусіць так і засталіся на па-
перы і ў мроях галоўных фізкультурнікаў 
вобласці. Такія лічбы лядовых пляцовак 
магчыма дасягнуць праз мэтанакіраваную 
працу і пры ўсведамленні  мясцовымі 
ўладамі карыснасці справы, а не шля-
хам кампанейшчыны. Як прызвычаіліся 
дзейнічаць зараз чыноўнікі. 

Ды і трэ культуру лядовых пляцо-
вак развіваць. Каб не толькі каток быў 
для жыхароў, а была магчымасць у 
наведвальнікаў катка ўзяць коўзанкі на 
пракат. Каб пасля катання магчыма было б 
папіць гарчай гарбаты. Ды не пашкодзіла 
б і добрая музыка, 
якая б гучала ў паве-
тры ля катка. Менавіта 
так па крыху і робяць 
у абласным цэнтры, 
дзе пакідаюць най-
больш грошаў для за-
давальнення патрэбаў 
электарату. Пры гэтым 
правінцыйныя райцэн-
тры абмяжоўваюць у 
сродках па поўнай пра-
граме.

Але і з малымі 
бюджэтамі магчы-
ма арганізаваць 
якасную працу хаця 
бы адной лядовай 
пляцоўкі. Дзеля гэта-

га трэба працаваць, думаць пра якасць 
працы, а не толькі аб тым, каб узімку 
заліць вадой энную плошчу. Да гэта мяс-
цовыя райвыканкамаўскія чыноўнікі ні з 
ідэалагічнага, ні з фізкультурнага аддзела 
шчэ не саспелі. Вось і стаіць ля помніка 
правадыру сіратліва пляцоўка, дзе толькі 
на чурбаны магчыма прысесці, каб надзець 
прынесеныя з сабой коўзанкі. Ні да чаго 
іншага больш у мясцовых арганізатараў 
здаровага ладу жыцця ні рукі, ні думкі не 
дайшлі. Таму і не дзіва, што на такім катку 
амаль няма наведвальнікаў.

Л. Аляксандраў.
На здымку: заснежаны лядовы “каток” у 

нядзелю.

Цэлы мікрараён Гарадка застаўся без вада-
праводнай вады 

З панядзелка не працуюць калонкі вадапра-
воднай сеткі ў мікрараёне ад вуліцы К. Маркса 
да чыгуначнага вакзала г. Гарадка. Мікрараён 
складаецца з прыватнага сектару, некалькіх 
крамаў, чыгуначнай станцыі і з некалькіх 
прадпрыемстваў, размешчаных побач. Студ-
зёны пачатак 2010 года выпрабаваў на трыва-
ласць вадаправодную сістэму мікрараёна. Вы-
прабаванне завяршылася спыненнем працы 
калонак з якіх бяруць ваду жыхары прыватна-
га сектару мікрараёна, а таксама арганізацыі, 
якія тут месцяцца. Зараз не працуе больш 
пяці калонак, а таксама  вадаправоды да пры-
ватных дамоў на вул. К. Маркса, Зюбіна, Ды-
дышка, Вакзальная і даводзіцца карыстацца 
калодзежамі, што знаходзяцца ля дамоў.

Моцныя маразы будуць шчэ амаль да 
канца месяца і хуткасць аднаўлення працы 
калонак залежыць ад аператыўнасці каму-
нальных службаў, ад разумення жыццёвай 
важнасці працы вадаправоднай сеткі. Мясцо-
вае кіраўніцтва пакуль не вельмі заклапочана 
ўзнікшай праблемай.

Л. Аляксандраў.

калонкі замерзлі

На здымку: веласіпеды ля чыгуначнага вакзала Гаагі.

Запрашаем  наведвальнікаў 
сайта ht tp: / /haradok.

belarda.org/  весці  свой 
БЛОГ на нашым партале. 

Каб весці  БЛОГ Вам трэба 
зарэг істравацца на сайце 

праз опцыю РЭГІСТРАЦЫЯ 
ў правым куту галоўнай 

старонкі  партала. 

вяРНУЦЬ бЫЛУЮ СЛАвУ

Каля помніка Леніну ў Гарадку ўпершыню залілі каток.

“Гасцінец” ў Інтэрнэце
Шаноўны чытач! Раней чым з паштовай 

скрыні вы можаце чытаць нашу газету  ў 
Інтэрнэце. Газета размешчана на сайце 
http://haradok.belarda.org/  і яе магчы-
ма спампаваць у раздзеле “Незалежныя 
выданні” на старонцы “Гасцінец”.
вынікі апошняга апытання 
на сайце http://haradok.belarda.org/

Ці трэба апазіцыі ўдзельнічаць у  вы-
барчай кампаніі ў мясцовыя Саветы?
Так, бо магчыма уплываць на ўладу ..... 38%
Так, бо магчыма лепш агітаваць ............. 13%
Так, але выбарачна ў асобных акругах... 6%
Не, бо Саветы не маюць улады ............... 13%
Не, бо рэальна галасы не лічаць ............ 31%
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ПРЫВАТНЫЯ 
АБВЕСТКI

Ля крыніцы па вул. К. 
Маркса амаль завершана 
будоўля купелі, дзе магчы-
ма акунуцца ў крынічную 
ваду.  Пабудаваць купель 
узяліся будаўнікі Гарадоц-
кай цэнтральнай кацель-
най. Напачатку планава-
лася завяршыць справу ў 
снежні мінулага году. Але 
планы адно, а справа іншае. 
Зараз напрыканцы студ-

зеня шчэ трэба правесці 
ўнутраныя работы ў 
купелі, каб яна магла бы 
стаць аб’ектам наведван-
ня жыхароў і гасцей Гарад-
ка. А таксама вырашыць 
пытанні аб паступленні 
крынічнай вады да старо-
га месца, з якога гарадча-
не прызвычаіліся набіраць 
крынічную ваду. Не браць 
жа крынічную ваду з трубы, 

якая выходзіць з купелі?
Наколькі ж стане папу-

лярнай купель у народзе 
пакажа час. Многае зале-
жыць і ад папулярызацыі 
працы самой купелі, якая 
пакуль зачынена на замок.

Л. Антонаў.
На здымку: Пабудава-

ная купель Свята-Троіцкай 
царквы.

Цифровое 
теЛевидение 
приходит в район

прапануецца актывіст дэмакратычнага руху

У краіне завяршаецца першы этап вы-
барчай кампаніі ў мясцовыя Саветы. 26 студ-
зеня апошні дзень падачы заяў у прэзідыумы 
мясцовых Саветаў і органы выканаўчай ула-
ды дакументаў па вылучэнню грамадзян у 
склад тэрытарыяльных камісій. Гэта першая 
кампанія, якая праводзіцца пасля касме-
тычных зменаў у Выбарчым кодэксу краіны 
і ва ўмовах «лібералізацыі» пра якую ка-
жуць прадстаўнікі кіруючага рэжыму. Фініш 
кампаніі прызначаны на 25 красавіка.

Існуючая сістэма ўлады ужо амаль 
дзесяцігоддзе не дапушчае іншадумства 

ў прадстаўнічых органах улады, 
выкарыстоўваючы адпрацаваную  сістэму 
парушэнняў норм дэмакратычнага выбар-
чага права. Кіруючы клан мае ўсе «закон-
ныя» падставы ігнараваць дзейнасць дэма-
кратычнай меншасці ў краіне, не ўлічваць 
думку, як мінімум кожнага чацвёртага бела-
руса. З дэмакратыяй такі лад не мае нічога 
агульнага. І вось зараз, калі Расія абмежа-
вала нафтагазавы допінг, а крэдыты ўлады 
мусяць браць і на Захадзе,  перад уладай 
існуе альтэрнатыва: або правесці мясцовую 
кампанію па старому сцэнару – ігнаруючы 

дэмакратычныя нормы выбараў, або весці 
барацьбу чэсна, справядліва.

І першы паказальнік гэтага – ўтварэнне 
тэрытарыяльлных выбарчых камісій.

Леанід Гаравы мае вялікі досьвед вы-
барчых кампаній, абіраўся дэпутатам Га-
радоцкага райсавета, актыўна ўдзельнічае 
ў грамадскім жыцці рэгіёна, краіны. Зараз 
гарадоцкія ўлады маюць магчымасць па-
казаць сваю прыхільнасць дэмакратычным 
нормам. Толькі вось ці скарыстаюцца гэтай 
магчымасцю? Гэта вялікае пытанне.

Л. Аляксандраў.

па ранейшаму сцэнарыю
У Гарадоцкую раённую камісію па выбарах дэпутатаў райса-

вета не ўключаны прадстаўнік дэмакратычнай апазіцыі Леанід 
Гаравы. 

28 студзеня адбылося сумеснае паседжанне прэзідыума Га-
радоцкага Савета дэпутатаў і Гарадоцкага райвыканкама. У ад-
сутнасць старшыні райвыканкама  Анатоля Мароза паседжанне 
вёў В. Грыбанаў. Для зацвярджэння складу раённай камісіі сло-
ва трымала намесніца старшыні райвыканкама Надзея Буру-
нова. Па ўсіх прапановах унесеных  па згодзе уладаў асаблівых 
спрэчак і абмеркаванняў не было. «Дыскусія» ўзнікла  па кан-
дыдатуры Леаніда Гаравога, дэмакратычнага актывіста, дэпута-
та Гарадоцкага райсавета 24-га склікання, сацыял-дэмакрата, 
сябра Рады ПАГА «Рух «За свабоду».

Надзея Бурунова выказала меркаванне, што дэмакратыч-
ны актывіст, які удзельнічае у выбарчых кампаніях з 1989 году 
не мае досьведу працы ў выбарчых камісіях, а таксама слаба 
ведае Выбарчы кодэкс. Уладзімір Беляеў, старшыня райсавету, 
адзначыў, што дэпутат Гаравы не ўносіў слушных прапаноў у 
працу сесій, а таксама «баламуціў» пракуратуру заявамі пад час 
мінулых выбарчых кампаній. Віктар Сярболін, юрыст райвы-
канкама, паказаў прысутным апошні нумар газеты «Гасцінец», 
рэдактарам якой з’яўляецца Леанід Гаравы, а таксама звярнуў 
увагу на артыкул «Стань Міронам!» Райвыканкамаўскі чыноўнік 
расцэньвае прапановы аўтара артыкула рабіць патрыятычныя 
учынкі – прыцягваць увагу грамадскасці да нацыянальнага бел-
чырвона-белага сцяга, як заклік да антызаконнай дзейнасці. І у 
сувязі з гэтым прапануе Леаніда Гаравога не ўключаць у склад 
камісіі. 

За такую прапанову прысутныя прагаласавалі адзінагалосна. 
Як і прызвычаіліся за гады кіравання аднойчы абранай асобы.

Іншыя кандыдаты, якія  раней не удзельнічалі ў выбарчых 
кампаніях, без пытанняў былі ўключаны ў склад камісіі. Такім 
атрымаўся адказ гарадоцкіх чыноўнікаў на заклікі зверху на-
конт лібералізацыі выбарчага заканадаўства. Але па такіх учын-
ках і трэ ацэньваць існуючую ўладу.

Л. Аляксандраў.

На «полюсе» холода Беларуси в д.Бычиха 
установлен цифровой передатчик для ретран-
сляции цифрового телевидения

С 20 января в деревне Бычиха Городокского 
района, где накануне Нового года был запущен 
цифровой передатчик на радиотелевизион-
ной передающей станции, начнется полноцен-
ное вещание социального цифрового пакета 
телепрограмм («Первый канал», «ОНТ», «Лад», 
«СТВ», «НТВ-Беларусь», «РТР-Беларусь», «Мир», 
«8 канал»).

Бычиха стала шестым населенным пунктом, 
куда пришло цифровое телевидение. Первые 
ретрансляторы были введены в эксплуатацию 
в городском поселке Шарковщина и в Орше, 
за ними последовали Браслав, Витебск с при-
городом и Освея Верхнедвинского района, 
где помимо цифрового пакета стали доступны 
пять программ аналогового телевидения и три 
радиопрограммы.

По словам главного инженера Витебского 
филиала РУП «Белорусский радиотелевизион-
ный передающий центр» Леонида Хишова, ра-
боты по плану ускоренного внедрения цифро-
вого телевещания до 2012 года (в соответствии 
с государственной программой, рассчитанной 
до 2015 года), будут продолжены в нынешнем 
году. Планируется установить пять цифровых 
передатчиков – в Лиозно, Сенно, Ушачах, Горах 
Россонского и Озерцах Толочинского районов. 

– Для приема сигнала на обычный анало-
говый телевизор нужна цифровая приставка 
соответствующего стандарта, – поясняет Л. 
Хишов. – В продаже есть как импортные, так и 
производства телезавода «Витязь». Они легко 
устанавливаются и настраиваются автоматиче-
ски. А можно сразу приобрести цифровой теле-
визор. Пока «цифра» окончательно не вступит в 
свои права, параллельно продолжается анало-
говое вещание.

Прадаецца
Каляска дзіцячая – 100у.а., шуба 

натуральная, дзіцячы камбінезон 
для 4-6 гадоў. Т. МТС 8953095,

Каляска для двайняшак, т. 
80336123957,

Каляска “Матрыкс”, т. МТС 
5154696,

Газавую пліту 4-х камфорную, 
“Гефест”, т. 42980, , 80292183207,

Каляска універсал, т. 43750, 
5128409 (МТС),

Лядоўня “Атлант” 1-камерная, 
т. 42804

Тумба пад тэлевізар, т. 45577,
Адзенне, самае разнастайнае, 

ужыванае. Т. 5902716,
2-х комнатная кватэра без 

зручнасцяў,  т. 42179, 2183165,
1,5 кватэры па Баграмяна, 

34кв.м., 4-ы паверх, Т. МТС 8953095
Дом у цэнтры, 46 кв.м., гумавая 

лодка б/у, т. 40838, пасля 18 гадзін
Дом па вул. Палявая 20, т. 40641, 

2173145
Дзіцячая каляска, “Джып” сіні, т. 

2164076
1-комнатная кватэра, 3-й па-

верх, цаглянага дома, 36,4 т. 
36618, 2106596

Мэбля ужытая, 7 пазіцый т. 
375295937968

Рознае
Куплю 3-хкомнатную кватэру, 

не менш 60 кв.м., т. 45220, МТС 
2144085,

Выраб мягкай мэблі, яе рамонт, 
т. 80336148940, 80297106051

Здыму 2-х комнатную кватэру, 
т. 80292975506,

Здыму мебліраваную кватэру з 
рамонтам, т. 43236, 80297176864,

Праца кансультантам Арыф-
лэйм, т. 80295918351 - Наталья

рэкордныя маразы 
Гарадоччыны

26 студзеня 33 грамадзяніна Гарадоччыны падалі заяву ў прэзідыум Гарадоцкага Савета дэпутатаў і 
Гарадоцкі райвыканкам  на ўключэнне ў склад раённай камісіі Леаніда Гаравога, сябра Рады ПАГА «Рух «За 
Свабоду», сябра Беларускай сацыял-дэмакратычнай партыі (Грамада)

ДЫХАЦЬ ФЕКАЛІяМІ
П р а ц я г -

ваюць жыха-
ры вул. Ста-
рапалоцкая 
г. Гарадка 

Н я г л е д -
зячы на 
прайшоўшы 
Год  род-
най зямлі 
Г а р а д о ц к і 
райвыканкам 
не прыняў 
ніякіх мер для 
в ы р а ш э н н я 
экалагічнага 
пытання ў 
м і к р а р а ё н е 
вул. Гагарына і Стараполац-
кай. Каналізацыйная сістэма, 
якая абслугоўвае шматква-
тэрныя дамы па вул. Гагарына, 
сапсавалася некалькі гадоў 
назад і з таго часу адбываецца 
забруджванне навакольна-
га асяроддзя ў Гарадку. Фе-
кальныя стокі густым ручаём 
цякуць уздоўж агародаў па 
вуліцы Стараполацкай, а так-
сама ля Іванаўскіх могілак. 
Пры гэтым і ў вялікія маразы 
гэты фекальны ручай не за-
мярзае – занадта ў ім шмат 
шкодных рэчаў.

Гэтым смуроддзем ды-
хаюць жыхары прылеглых 

дамоў, а таксама наведвальнікі 
Іванаўскіх могілак. Нашы 
суайчыннікі праводзячы 
сваіх блізкіх у апошні шлях 
крочаць каля гэтай смярд-
зючай канавы і выказваюць 
«вялікую падзяку» мясцовым 
начальнікам, якія шмат гадоў 
ніяк не здольны вырашыць 
каналізацыйную праблему. 
Пры гэтым асаблівая «падзя-
ка» выказваецца старшыні 
райвыканкама Анатолю Ма-
розу, які другое дзесяцігоддзе 
«кіруе» Гарадоччынай.

Л. Антонаў.

Новы тэмпературны рэкорд зарэгістраваны 
ў Езярышчы 

У ноч з 26 на 27 студзеня у Беларусі самая 
нізкая тэмпература паветра зарэгістраваная 
на метэастанцыі Езярышча на паўночным 
ўсходзе Віцебскай вобласці. На 6 гадзін 
раніцы яна склала мінус 32,6 градусы па па-
казаннях метэастанцыі г.п. Езярышча.

Эпіцэнтр рэкордных маразоў знаходзіўся 
ва Ўсвятскім раёне Пскоўскай губерніі, дзе ма-
роз дасягнуў мінус 34,6 градусы. Адпаведна ў 
памежных вёсках Гарадоччыны Сцяпанавічы, 
Лялькаўшчына, Азёркі тэмпература была так-
сама ля мінус 35 градусаў.

Гэта быў самы нізкі ўзровень тэмперату-
ры за мінулую ноч у Беларусі, а таксама за 
цяперашні студзень. Да гэтага самая нізкая 
тэмпература паветра ў гэтым месяцы была 
адзначана ў Пружанах (25 студзеня), калі слу-
пок тэрмометра апусціўся да адзнакі мінус 
31,6 градуса.

Абсалютны мінімум тэмпературы на 
метэастанцыі Езярышча быў зарэгістраваны 
16 студзеня 1940 г., калі яна складала мінус 
41,5 градуса. Дарэчы, у 1940 годзе ў Беларусі 
былі вельмі моцныя маразы. 

А самая нізкая тэмпература за ўсю гісторыю 
метэаназіранняў адзначана 17 студзеня 1942 
г ў Талачыне, калі ртутны слупок тэрмометра 
апусціўся да адзнакі мінус 42,2 градуса.

Паводле папярэдняй ацэнкі спецыялістаў 
Рэспубліканскага гідраметэацэнтра, 
цяперашні студзень увойдзе ў пяцёрку са-
мых халодных за паваенны перыяд.

Л. Антонаў.

На вадохрышча жыхары Гарадоччыны паспрабавалі акунуцца ў пабудава-
най купелі Свята-Троіцкай царквы.

паспрабавалі купель 
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БеЛаруская інтрыГа: 
Лукашэнка супраЦь эканомікі

Мінулым разам у саветы з апазіцыі не 
прабіўся практычна ніхто. Сфармаваны во-
сенню 2008-га парламент назіральнікі з’едліва 
назвалі «стэрыльным». Ну, а на прэзідэнцкіх 
выбарах з 1994-га, самі ведаеце — нязменны 
трыумфатар. І Лукашэнка ўжо выразна даў зра-
зумець, што разлічвае на чарговую перамогу.

Глуха як у танку?
Перад сёлетнімі выбарамі ўлады зрабілі 

жэст — унеслі аж каля 130 паправак у вы-
барчае заканадаўства. Лозунг на экспарт, 
для Еўразвязу — лібералізацыя. Кошт гэтай 
рыторыкі вы ведаеце.

Незалежныя эксперты паставілі дыягназ: 
так, па дробязі (збор подпісаў, агітацыя і да т.п.) 
стане крыху лягчэй, меней душылаўкі, але

ў прынцыповых пытаннях — назіранне і 
падлік галасоў — усё па-старому. А значыць, 
выбарчы працэс застаецца чорнай скрыняй. 

Апазіцыі, па сутнасці, дадуць злёгку 
пагарэзнічаць на прамежкавых стадыях. Зрэш-
ты, у яе замала актывістаў і рэсурсаў, каб густа 
выступіць на мясцовых выбарах 25 красавіка 
па ўсёй краіне. Людзі не гараць жаданнем 
страчваць працу, атрымліваць два вазы і цэ-
бар іншых непрыемнасцей дзеля ілюзіі.

На прэзідэнцкіх выбарах момант напру-
жання заўсёды большы, але і тут на сёння 
шанцы Лукашэнкі выглядаюць больш чым 
унушальнымі. Адміністрацыйны рэсурс 
— само сабой. Але ж! Пры ўсёй умоўнасці 
рэйтынгаў у краіне выпаленага палітычнага 
поля прывядзем лічбы снежаньскага нацыя-
нальнага апытання НІСЭПД. Адказваючы на 
адкрытае пытанне «Калі б заўтра адбыліся 
выбары прэзідэнта Беларусі, за каго б вы 
прагаласавалі?», 42,5% назвалі Лукашэнку.

Пасля прасядання на некалькі працэнтаў 
(крызісныя непрыемнасці, дэвальвацыя) яго 
рэйтынг эластычна вярнуўся на ўзровень ве-
расня 2008 года. Сацыялагічныя даследаванні 
паказваюць: у крызіс людзі гатовы зацягнуць 
паясы, знізіць патрэбы, ператрываць на гор-
шай працы і г.д. Ніякіх вам гронак гневу, ніякіх 
рэвалюцыйных памкненняў. Яшчэ больш, са 
слоў сацыёлага Надзеі Яфімавай, «крызіс не 
стаў стымулам да актыўнасці, а стаў стымулам 
да дэградацыі».

Здавалася б, кіруй ды ў вус не дзьмі да скан-
чэння веку!

Аднак прыйшла бяда, адкуль не чакалі. Да-
кладней, наверсе здагадваліся, што рана ці 
позна Расія стане шчаміць па поўнай прагра-
ме. Але неяк усё не верылася. Вось і цяпер, у 
кантэксце нафтавага процістаяння, Лукашэн-
ка піша Мядзведзеву: ну як жа так, у снежні ж 
дамаўляліся!..

Але слова да справы не прышыеш, а суро-
вы Сечын гне сваё: нафтавая лафа скончылася, 
ганіце мыта на чорнае золата па поўнай! І хто 
паверыць, што расійскі віцэ-прэм’ер займаец-
ца самавольствам без адмашкі зверху?

Кажуць, на кон пастаўлены беларускія НПЗ, і 
не толькі. Зрэшты, калі іх і ўдасца адбіць, то сама 
нафтаперапрацоўка па новай, бязлітаснай схе-
ме можа зваліцца ў мінус.

Тым часам крызіс падкасіў наша машынабу-
даванне, якое дагэтуль трымаецца на саста-
рэлых кітах савецкай індустрыі. Так, напры-
клад, аўтапрам па выніках года ўпаў на 43,6%, 
складскія запасы грузавікоў павялічыліся ў 

1,8 разу. Увогуле беларускі экспарт тавараў за 
11 месяцаў летась з’ехаў на 38,4%. Для малой 
адкрытай эканомікі — а наша па-навуковаму 
менавіта такая — гэта каласальны правал.

І шанцы аднавіць прамысловы экспарт пасля 
крызісу хісткія. Эканоміцы да зарэзу патрэбна 
мадэрнізацыя. Дзе ўзяць грошы, інвестыцыі? 
Можа, «Захад нам дапаможа»?

Так, Захад паказаў, што можа падкінуць 
крэдытаў. Летась беларускія фінансы 
праседзелі на іголцы МВФ. Але Еўропа 
сама сядзіць на расійскіх энергарэсурсах, 
альтэрнатыўныя пастаўкі для нас (Каспій, 
а тым больш Венесуэла або Іран) віламі па 
вадзе пісаны. Ад Расіі, няхай і ўсё больш 
незгаворлівай, так вось проста не адчаліш.

«Свой геапалітычны выбар Мінск, як ні дзіўна, 
ужо зрабіў, — гаворыць эксперт аналітычнага 
цэнтра „Стратэгія“ Валер Карбалевіч. — Гэта 
— балансаванне. Мадэль дае эфект, і мя-
няць яе цяперашняе кіраўніцтва Беларусі не 
збіраецца». 

Галоўная ж беларуская інтрыга, лічыць 
палітолаг, палягае ў барацьбе Лукашэнкі су-
праць эканомікі.

Вось такі ён, сюжэт драмы ў краіне амаль 
дарэшты выпаленай палітычнай альтэрнаты-
вы: пры яе бачнай адсутнасці афіцыйны пра-
вадыр вядзе бой з усё больш бязлітаснымі 
эканамічнымі наваламі. Якім не ў стане 
эфектыўна процістаяць заточаная пад танныя 
энерганосьбіты мадэль. 

«Лукашэнка можа выйграць выбары па звы-
клай схеме, але гэта не вырашыць ніводнай 
праблемы, — гаворыць Яраслаў Раманчук, 
кіраўнік Навукова-даследчага цэнтра Мізеса. 
— І самым цяжкім для кіраўніка краіны будзе 
год пасля выбараў».

Ён дапускае, што, «захоўваючы, магчыма, ры-
торыку, Лукашэнка будзе змушаны выкінуць 
на сметнік архаічную эканамічную мадэль».

Што тады? Кітайскі, сінгапурскі шлях? Ад-
нак тут шмат «але», і варыянт сапраўднай 
лібералізацыі бізнесу пры захаванні жорсткай 
аўтарытарнай мадэлі, паводле прагнозаў экс-
перта, здольны працягнуць толькі два-тры 
гады.

Дапусціць жа «разгул дэмакратыі» цяпераш-
няя ўлада і ў думках не можа.

«Лукашэнка ўжо ўзяў элементы праграмы 
сваіх палітычных апанентаў, — мяркуе Раман-
чук. — Ён укараняе элементы ліберальнай 
эканомікі і пакрыху рушыў у бок Захада. Пы-
танне ў тым, як доўга ўдасца ўліваць новае 
віно ў старыя мяхі».

Так што не выключана: сапраўдны час 
выклікаў прыйдзе пасля выбараў.

Аляксандр Класкоўскі, 
белаПАН.

Но торжествуют 
только россияне - 

им удалось отстоять по-
зиции «первоначального 
компромисса» - 6,3 млн. т 
беспошлинных поставок. 
Белорусскому первому 
вице-премьеру Семаш-
ко приходится делать 
вид, что «так и задумыва-
лось». 

«Сегодня подписан це-
лый пакет документов. 
Это изменения к Согла-
шению по поставкам сы-
рой нефти в Белоруссию, 
методика тарифообразо-
вания на продажу нефти, 
баланс нефтяного сырья 
на 2010 год, совмест-
ное Заявление вице-
премьеров двух стан о га-
рантиях бесперебойного 
транзита», - цитирует Се-
чина «РИА Новости».

Ранее российская сто-
рона заявляла, что в 
случае неподписания со-
глашения с 1 января Бе-
лоруссии придется опла-
чивать 100% таможенной 
пошлины при поставке 
российской нефти. Минск 
настаивал на льготном 
таможенном режиме и 
говорил, что проблема с 
пошлинами на нефть ста-
вит под вопрос сам про-
ект Таможенного союза.

Российская сторона за-
являла о готовности без 
пошлины поставлять 6,3 
миллиона тонн россий-
ской нефти в год в Бело-
руссию для внутренних 
нужд этой страны. Минск 
же настаивал на увеличе-
нии беспошлинных по-
ставок нефти до объема, 
по разным данным, от 8 
до 30 миллионов тонн в 
год, обещая в ином слу-
чае увеличить пошлины 
на транзит российской 
нефти с 3,9 доллара до 45 
долларов за тонну.

О чем же договори-
лись?

Стороны подписали 

протокол к соглашению 
от 2007 года, которым 
в течение предыдущих 
трех лет регулировались 
условия поставки рос-
сийской нефти и раздела 
между двумя странами 
экспортных пошлин на 
нефть и нефтепродукты.

Кроме того, подписаны 
балансовая справка по 
поставкам нефти, мето-
дика расчета стоимости 
транзита российской 
нефти через белорусскую 
территорию.

Владимир Семашко со-
общил, что объем беспо-
шлинных поставок нефти 
в Беларусь составит 6,3 
млн. т ежегодно. «Нам 
удалось доказать, что 
внутренние потребности 
Беларуси в нефти состав-
ляют не 5 млн. т, а 6,3 млн. 
т, без учета внутренней 
добычи нефти, - отметил 
первый вице-премьер. - 
Цена этого вопроса - $1 
млн. 400 тыс.», цитирует 
Семашко БелТА.

Он особо подчеркнул, 
что достигнутые дого-
воренности дают воз-
можность существенно 
увеличить оговоренную 
цифру беспошлинных 
поставок нефти за счет 
следующих позиций. Во-
первых, к 1 октября бу-
дут оценены темпы роста 
белорусской экономики 
(а они могут составить 
по прогнозу в нынешнем 
году 10-11% ВВП), и бело-
русская сторона имеет 
право пропорционально 
увеличить квоту беспо-
шлинных поставок неф-
ти. Во-вторых, не будут 
облагаться пошлиной те 
объемы нефти, которые 
будут поставлены на бе-
лорусские НПЗ, а затем 
экспортированы в Рос-
сию в виде нефтепродук-
тов.

Кроме того, Владимир 
Семашко напомнил, что в 

последние годы структу-
ра переработки россий-
ской нефти в Беларуси 
сложилась следующим 
образом: половина ее пе-
рерабатывается за счет 
собственных средств бе-
лорусских предприятий, 
а вторая - как давальче-
ская нефть российских 
компаний. По словам 
первого вице-премьера, 
стороны договорились, 
что для российских ком-
паний режим работы в 
Беларуси не изменится с 
условием, что продукты 
нефтепереработки бу-
дут вывезены обратно в 
Россию. Соответственно 
давальческие объемы 
российской нефти также 
не будут облагаться тамо-
женной пошлиной. «До 
сегодняшнего дня для 
российских нефтяных 
компаний, работающих 
на белорусском рынке, 
это было очень болез-
ненным моментом», - 
подчеркнул Владимир 
Семашко.

Условия, о которых 
удалось договорить-
ся, достаточно близки к 
тому, которые действо-
вали в 2009 году, отметил 
первый вице-премьер. 
«Благодаря достигнутым 
договоренностям бюд-
жетные потери Беларуси 
будут не так велики, как 
это виделось еще совсем 
недавно», - сказал он.

Потери, возможно, бу-
дут «не так велики», но 
ведь не будет и прежних 
доходов, на которые пра-
вительство и президент 
так рассчитывали.

«белорусский 
партизан».

Для палітолагаў стала ўжо агуль-
ным месцам казаць: мясцовыя вы-
бары ў Беларусі не тояць інтрыгі. 
Ды і не толькі мясцовыя, па вялікім 
рахунку, дадаюць іншыя.

Потратив почти четыре недели на споры, уговоры и угрозы, 
Москва и Минск договорились - вице-премьер РФ Сечин доложил 
президенту Медведеву, что Россия и Беларусь подписали пакет до-
кументов по поставкам сырой нефти. 

Удзельнікі паседжання Рады 
Беларускага незалежніцкага 
блоку (БНБ) выказалі сур’ёзную 
заклапочанасць адсутнасцю 
рэальных крокаў з боку ўладаў 
па палітычнай лібералізацыі 
ўнутры краіны і падпісаннем 
супярэчных нацыянальнаму 
інтарэсу дамоваў з Расіяй.

На думку сябраў Рады, адсут-
насць рэальных крокаў на шля-
ху палітычнай лібералізацыі, 
адноўлены ціск на незалежныя 
сродкі масавай інфармацыі 
і няўрадавыя арганізацыі, 
прыніжальная прымусовая 
дактыласкапія, выключна 
павярхоўныя змены ў выбар-

чым заканадаўстве і цэлы шэ-
раг іншых фактаў цалкам супя-
рэчаць абвешчанаму курсу на 
лібералізацыю і грамадкі дыя-
лог.

Удзельнікі паседжання 
лічаць, што келейныя і не-
празрыстыя адносіны з Расіяй, 
падпісанне супярэчных нацыя-
нальнаму інтарэсу дамоваў аб 
КСАР АДКБ і аб Мытным звя-
зе нясуць рэальную пагрозу 
незалежнасці краіны і дабра-
быту яе грамадзянаў. Дзеля 
захавання асабістага кантро-
лю над звышпрыбыткамі ад 
нафтаперапрацоўкі, беларускі 
рэжым ахвяраваў інтарэсамі 

сотняў тысяч беларускіх 
аўтааматараў. Сённяшнія пера-
мовы з Расіяй аб урэгуляванні 
коштаў на нафту нясуць вялікую 
пагрозу алігархічнага захопу 
прадпрыемстваў беларускай 
нафтаперапрацоўкі.

Паседжанне Рады прыня-
ло палітычную заяву, якая 
ўтрымлівае заклік да ўладаў 
выйсці з дамоваў аб КСАР 
АДКБ і аб Мытным звязе, а 
таксама працягваць палітыку 
грамадскага дыялогу і курс 
на паўнавартаснае вяртан-
ня краіны ў еўрапейскія 
інтэграцыйныя працэсы.

Беларусь мусіць выйсці з дамовы аб 
мытным звязе
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Наклад: 290 асобнікаў. 
Выдаецца пры падтрымцы сяброў. 
Распаўсюджваецца бясплатна

барацьба з «памыйкай», 
версія 2.0

Гэта яўны апгрэйд матывацыі. Версія 2.0. І 
добра, што наша чынавенства асвойвае пра-
ваабарончую лексіку. Раней мы проста чулі: 
трэба нарэшце разабрацца з гэтай памый-
кай!

Дарэчы, заўважана: памыйкай звычайна 
называюць інтэрнет людзі ад яго далёкія. Па-
мятаеце, як вясковы герой песні Высоцкага 
ўпершыню трапіў у Вялікі тэатр: «Был в бале-
те — мужики девок лапают…».

Так і тут: хтосьці падвядзе да манітора, па-
кажа, якія бываюць сайцікі — і ў неафіта вочы 
на лоб. Ну, а калі неафіт з паўнамоцтвамі — 
крычы гвалт! Чакай цыркуляра, знішчальную 
магутнасць якога найлепей вымяраць 
мегатонамі. За часамі СССР быў такі жарт на-
конт прапагандысцкай «міралюбнай палітыкі» 
камуністычнай імперыі: трэцяй сусветнай не 
будзе, але будзе такая барацьба за мір, што 
каменя на камені не застанецца.

Ніводзін прасунуты юзер Сеціва памыйкай 
не назаве. Для яго гэта — інструмент, магут-
ны, творчы. Кухонны нож таксама інструмент. 
Так, яго можа скарыстаць і злачынца. Дык 
што, прадаваць па ліцэнзіі?

Сеціву ж, калі коратка пераказваць на-
шумелы праект указа, фактычна хочуць 
накінуць татальнае ліцэнзаванне. Розных 
рэсурсаў, інтэрнэт-медый і нават персаналь-
нага доступу. У інтэрнэт-кавярню без паш-
парта не сунешся. Дык гэта правы чалавека 
ці паліцэйская дзяржава?

«облико морале»
Што ж да маралі, за яе сапраўды трэба зма-

гацца. Але якімі метадамі? Нашто паліць хату, 
каб падсмажыць яечню?

Так, дзяцей варта агароджваць ад распусты. 
Гэтак жа, як і ад запалак, тых самых вострых 
нажоў, таблетак. Але з гэтай задачай элемен-
тарна спраўляюцца на ўзроўні сям’і. Кладуць 
на вышэйшую паліцу — і ўся праблема. Ніхто 
з бацькоў не заклікае спыніць выпуск за-
палак. Што ж да Сеціва, то распрацоўшчыкі 
цыркуляраў відавочна ўпэўненыя, што най-
лепшы сродак ад перхаці — гільятына.

Між тым блакаваць доступ да сумнеўных 
рэсурсаў, фільтраваць кантэнт ад бруду так-
сама элементарна можна на узроўні асобна 
ўзятага хатняга камп’ютэра. Гэта як фільтр для 
вады. Кажучы мовай вайсковага прапаршчы-
ка: вучыце матчастку!

Дзеля айца і сына…
Апалчыліся супраць распусты ў Сеціве і не-

каторыя дзеячы беларускай праваслаўнай 
царквы. Але зноў жа пытанне: ці ўсе святыя 
айцы добра ведаюць матчастку? Бо іх прапа-
новы надта ж тапорныя.

Дарэчы, каталіцкая царква выглядае ў 
гэтым сэнсе куды болей прагрэсіўна. Не 
прайграць бы канкурэнцыю, панове іерархі! 
Хаця дзеля справядлівасці дадамо, што па-
трыярх маскоўскі артыкулюе куды болей 
ліберальныя погляды на інтэрнет. Няўжо БПЦ 
хоча выглядаць на гэтым тле апірышчам аб-
скурантызму?

І яшчэ адно прагматычнае меркаванне для 
іерархаў: такі падыход наўрад ці пашырыць 
сімпатыі да праваслаўя сярод моладзі. Па-
ству страціце!

Зрэшты, гэта ведамасная праблема. А вось 
тое, што сеціўнымі «откровениями» святых 
айцоў пачнуць размахваць, нібыта булавой, 
чыноўныя змагары з іншадумствам, — гэта 
як піць даць. Мы ж, так бы мовіць, дзеля айца 
і сына…

Адэпты ачышчэння сеціва ад «сквер-
ны», праўду сказаць, адхрышчваюцца ад 
падазрэнняў у прасоўванні палітычнай цэн-

зуры. Крый божа, толькі дзеля маральнасці! 
Аднак пры гэтым спічрайтэры чамусьці 
ўкладаюць у вусны мітрапаліта апеляцыю да 
кітайскага досведу.

Але каму як не святым айцам ведаць, што 
добрымі намерамі мосціцца дарога ў пекла. 
Кітайскі досвед — гэта пекла для свабоды 
сеціўнай думкі.

Што характэрна — менавіта пад маркай 
змагання з распустай ды злачыннасцю.

На каго пастка?
Між тым міліцыя ды спецслужбы і так маюць 

цэлы арсенал законаў ды метадаў, каб вывуд-
жваць у Сеціве тэрарыстаў, порнадзялкоў і 
падобную брацію. Што і робяць дастаткова 
паспяхова.

А вось рэгістрацыя вэб-СМІ — ідэя фікс на-
шых дзяржаўных мужоў і дам — дапаможа 
тут як хваробе кашаль. Бо вэб-СМІ такой бры-
дотай не займаюцца.

Аматары ж брудных спраў — паўтару като-
ры раз — не стануць у чаргу па ліцэнзіі перад 
дзвярыма Мінінфарма. Пастка чакае нар-
мальных журналістаў. Дык без дурняў: каго 
шчаміць сабраліся, панове?

Скажуць: ну, а хіба ўсе інфармацыйныя 
вэб-рэсурсы белыя ды пухнатыя? Так, варта 
пагадзіцца: свабода слова, як і любая сва-
бода, вымагае адказнасці. Напрыклад, аба-
рона аўтарскага права для Сеціва сапраўды 
асабліва актуальная: крадуць кантэнт, саб-
бакі! Але тут трэба проста скарыстоўваць 
дзейныя законы. Вучыце матчастку!

Далей, у інтэрнеце сапраўды багата хам-
ства і бескультур’я. Але, як правіла, на фо-
румах. Праблема вырашаецца праз ма-
дэрацыю. У гэтым сэнсе многія заходнія 
рэсурсы дзейнічаюць болей прынцыпова і 
тэхналагічна. Трэба пераймаць і нашым. Так-
сама вучыце матчастку.

Бываюць канфлікты з прафесійнай этыкай 
і у асобных вэб-медый. Але і тут развітыя 
дэмакратыі выпрацавалі нармальны, дзейс-
ны механізм. Ён тычыцца усіх СМІ і называ-
ецца самарэгуляваннем. Адмысловыя адмуд-
смены і рады па этыцы разбіраюць грубыя 
фолы і выносяць вердыкты.

Заўважце: чыноўнік з адміністрацыйнай ся-
керай адпачывае. А эфект большы, і правы са 
свабодамі пачуваюцца нармальна.

Сон розуму спараджае 
пачвараў

І дазвольце наіўны абзац. Калі спадарыня 
Пяткевіч мае на ўвазе менавіта такі замежны 
досвед, а не вэб-душылаўку асобных азіяцкіх 
рэжымаў, то давайце супрацоўнічаць. БАЖ 
даўно ўзняў голас за этыку ў Сеціве, распачаў 
кампанію «Чысты Байнет». Падтрымайце!

Давайце супольна адукаваць і вэб-
пісьменнікаў усіх масцяў, і наша чынавенства, 
і нават святых айцоў, калі захочуць.

Каб найперш вучылі матчастку — тонкі 
механізм Павуціння, метады нейтралізацыі 
сапраўдных пагроз, а не іншадумства, леп-
шы сусветны досвед самарэгулявання гэтай 
цудоўнай вынаходкі чалавечага розуму.

Тое, што многія айчынныя чыноўнікі не ма-
юць доступу да інтэрнета ці маюць з камаро-
ву дзюбу, не лезе ні ў якія вароты. Сон розуму 
спараджае пачвараў.

Увядзіце ў атэстацыю кадраў новыя крытэ-
ры: каб кожны быў і прасунутым юзерам. Тады 
ніводзін не параўнае інтэрнэт са сметніцай. І 
рукі так свярбець не будуць.

А галоўнае, стане зразумела: гэта рэч, 
якую не закілзаеш, нават калі патраціць на 
віртуальную аброць болей грошай, чым на 
АЭС. Вучыце матчастку!

Аляксандр Класкоўскі, 
baj.by.

аЛесь міхаЛевіч: паехаЛі! 
27 студзеня аб пачатку сваёй прэзідэнцкай 

кампаніі афіцыйна абвясціў палітык Алесь 
Міхалевіч. За год да выбараў ён стаў першым 
апазіцыянерам, які кідае выклік Лукашэнку.

Месца для пачатку кампаніі Міхалевіч абраў 
досыць нечаканае — планетарый у парку Гор-
кага. Журналісты і госці ўселіся ў залі, дзе экс-
курсавод старанна расказваў усё, што ведае 
пра зоркі, сузор’і, планеты і туманнасці.

«Цяпер перад дзецьмі змагу казырнуць 
ведамі, — казаў адзін знаёмы. — А то аказва-
ецца, што Плутон ад 2006 года не ў Сонечнай 
сістэме». Іншы знаёмы журналіст дзяліўся, што 
не быў у планетарыі гадоў трыццаць.

Зрэшты, спадзяванні, што заява аб пачатку 
кампаніі будзе зроблена акурат у планетарыі, 
не спраўдзіліся. Пасля лекцыі пра зоркі 
ўдзельнікі мерапрыемства рушылі ў бок 
кавярні «Жар Птушка». Там Міхалевіч і зрабіў 
свой выступ.

Міхалевіч падняўся на другі паверх уста-
новы, каб узяць слова, і глядзеў на астатніх 
зверху ўніз. Гаварыў па беларуску. Ён адразу 
сказаў, што ягоная кампанія будзе грунта-
вацца на прынцыпова новых для беларускай 
палітыкі пазіцыях. Кампанія ж будзе рабіцца 
беларусамі для Беларусі.

Касцяк каманды складуць адукаваныя людзі, 
станаўленне якіх адбывалася ўжо ў незалеж-
най краіне. Шмат хто з іх працаваў на Захадзе, 
але вярнуўся ў Беларусь, зазначыў Міхалевіч. 
Яны крытычна ставяцца, як да дзейснай ула-
ды, так і да апазіцыі.

Гэта былі тэзісы першай часткі выступу. По-
тым па ангельску пачалі спяваць невядомыя 
музыкі, якіх ніхто не прадставіў.

У другой частцы прамовы Міхалевіч стаяў 
побач з экранам, дзе была выява ракеты, гато-
вай да старту. Палітык зазначыў, што найперш 
ён будзе працаваць з адукаваным гарадскім 
насельніцтвам. Міхалевіч упэўнены, што ні ў 
каго з палітыкаў такой вялікай падтрымкі ад 
гэтага пласта насельніцтва, як у яго, не будзе.

Міхалевіч сказаў, што ягоная кампанія не 
будзе грунтавацца на крытыцы супернікаў, 
яна будзе базіравацца на агітацыі сваёй пра-
грамы і сваіх моцных бакоў.

«Мы не за апазіцыю, мы не за ўладу. Мы — 
за Беларусь», — казаў палітык.

Міхалевіч пазбягаў гаварыць слова «я», за-
мест яго ўжываючы «мы», падкрэсліваючы, 
што без каманды гэтая кампанія немагчымая.

Мерапрыемства наведалі намеснік старшыні 
Партыі БНФ Ігар Лялькоў, старшыня Вялікай 
Рады «Бацькаўшчыны» Алена Макоўская, стар-
шыня Таварыства аховы помнікаў гісторыі і 
культуры Антон Астаповіч, лідэр руху «Разам» 
Вячаслаў Сіўчык.

Міхалевіч падкрэсліваў, што яго 
падтрымліваюць некаторыя бізнес 
супольнасці ўнутры краіны, а таксама 
ўплывовыя прадстаўнікі дыяспары. «Кампанія 
будзе праводзіцца выключна за беларускія 
грошы, што будзе адрозніваць яе ад іншых 
кандыдатаў», — сказаў А.Міхалевіч. 

«Старт ракеты пачаў засваенне космасу. 
Мая каманда адпраўляецца ў складаны шлях. 
Паехалі!» — так палітык скончыў свой выступ.

Потым ён паведаміў журналістам, што бу-
дуць асобныя прэзентацыі ягонай каманды і 
праграмы. «Я ўпэўнены ў сваіх сілах», — сказаў 
палітык.

Задачай максімум ён назваў перамогу на 
выбарах, а задачай мінімум — заручыцца 
падтрымкай сярэдняй класы. Міхалевіч не 
збіраецца ўдзельнічаць у вылучэнні адзінага 
ад апазіцыі. 

Пасля быў невялікі фуршэт, дзе Міхалевіч 
падняў тост «За перамогу!».

Зміцер Панкавец.
Алесь Міхалевіч. Нар. у 1975. Ён з 

сям’і навукоўцаў. Быў адным з першых 
выпускнікоў Коласаўскага ліцэя. Скончыў 
БДУ па спецыяльнасці паліталогія, праходзіў 
стажыроўкі ў Варшаве і Оксфардзе. Быў 
лідэрам Задзіночання беларускіх студэнтаў, 
доўгі час уваходзіў у Партыю БНФ. Быў дэпута-
там Пухавіцкага райсавета. Жанаты, мае дзвюх 
дачок.

Змагарам за мараль 
у інтэрнеце...

Председатель Конституци-
онного суда Петр Миклаше-
вич рассказал, соответствуют 
ли Конституции соглашения 
Таможенного союза, как мож-
но отменить смертную казнь 
и почему суд не проверяет за-
конность указов президента. 

В ходе пресс-конференции, 
на которой председатель 
Конституционного суда Петр 
Миклашевич рассказал жур-
налистам о «Состоянии Кон-
ституционной законности 
в Беларуси в 2009 году», он 
признался, что КС проверял 
соответствие юридическим 
нормам документы по созда-
нию Таможенного союза. Но 
рассказал, что проверка эта 
была формальной.

Петр Миклашевич: «Мы 
проверяли в порядке пред-
варительного конституцион-
ного контроля эти документы 
по порядку принятия, форме 
принятия этих законов, ком-
петенции органов, которые 
их приняли. Таким образом, 
по формальным юридическим 
процедурам».

Отвечая на вопрос корре-
спондента «Еврорадио», пред-
седатель КС сказал, что при-
нятые не так давно поправки 
в закон «Об оперативно-
розыскной работе» не про-
тиворечит конституционным 
нормам. Речь идет о том, 

чтобы правоохранительным 
органам позволили прово-
дить оперативно-розыскные 
мероприятия, прослушивать 
телефоны и так далее без со-
ответствующей санкции про-
курора.

Петр Миклашевич: «Здесь 
прямого противоречия кон-
ституционным нормам и по-
ложениям не видим мы. Мы 
рассматривали положения 
данного закона в суде в по-
рядке предварительного кон-
ституционного контроля и ис-
ходя из статьи 23 Конституции, 
которая дает возможность в 
целях национальной безопас-
ности, защиты правопорядка 
и охраны здоровья делать 
определенные ограничения, 
то здесь, соответственно, было 
принято соразмерное ограни-
чение в целях усиления борь-
бы с преступностью».

Таким же законным считает 
Петр Миклашевич и получен-
ное правоохранительными 
органами разрешение аре-
стовывать людей без санк-
ции прокурора. Достаточно 
личного разрешения на это 
руководителей МВД, КГБ или 
Департамента финансовых 
расследований.

Что касается отмены смерт-
ной казни, то председатель КС 
назвал два пути решения это-
го вопроса.

Петр Миклашевич: «Два 
возможных варианта вве-
дения моратория на смерт-
ную казнь. И здесь я никаких 
конституционно-правовых 
препятствий не предусма-
триваю. Что касается отмены, 
это уже второй этап приня-
тия окончательного решения, 
то здесь есть определенные 
конституционно-правовые 
аспекты».

Что это за аспекты, предсе-
датель суда не уточнил. Толь-
ко заметил, что одни статьи 
конституции можно изменять 
решением главы государства 
или депутатов, а другие - толь-
ко при помощи референдума. 
И дал понять, что здесь без ре-
ферендума не обойтись.

В прошлом году Конститу-
ционный суд проверил 104 
закона, принятых депутатами 
Палаты представителей. Все 
они были признаны соответ-
ствующими Конституции. «Ев-
рорадио» поинтересовалось, а 
проверил ли КС хоть один указ 
президента. На что получило 
ответ, что никто не обращался 
к ним с просьбой это сделать. 
Напомним, что полномочиями 
обращения в Конституцион-
ный суд обладают только пре-
зидент, депутаты обеих палат, 
правительство, высший и хо-
зяйственный суды.

«Еврорадио».

просЛушка теЛефонов БеЗ санкЦии 

высокая кіроўная асоба падкінула аргументаў на карысць дзяржаўнага рэгулявання 
інтэрнета. Ды такіх, што нібыта і язык не павернецца пярэчыць.

Гэта неабходна дзеля абароны маральнасці, аўтарскіх правоў ды правоў чалаве-
ка, заявіла на семінары ідэолагаў Наталля Пяткевіч, першая намесніца кіраўніка 
прэзідэнцкай адміністрацыі. Так, маўляў, і за мяжой робіцца.

Праваабаронцы, па ідэі, пасланыя ў накдаўн.


